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Ks § 129 Dnr 2023–000009  

Information kommunstyrelsen  

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Godkänna informationen 

Sammanfattning av ärendet 

Delgivningar  
Delegationer 
-- 
Protokoll kommunstyrelsens utskott: 
 
Allmänna utskottets protokoll, Au 20230925 §§ 53–66 
 
Pärm anställningsbevis personalkontoret 20230911–20231009 
 
------ 
Niclas Hökfors (s) kommunstyrelsens ordförande: 
-Möte med Tillväxtberedningen 

-Möte med Swedish Lapland för uppföljning av workshop inflyttarens 
livscykel. 

-Arbete med kommunens mål 

-Möte med kommunal och regionrådsgrupp, presentation av   
bostadsförsörjninganalys 

- Näringslivsranking Överkalix kommun är idag på 121: a plats och årets 
klättrare i Norrbotten 

 
Jan Johansson, kommundirektör: 
 
Företaget Cramo Eltel som etablerats sig tillfälligt i orten med ett tillfälligt 
boende i centrala Bränna, byta elmätare i kommunen. 
 
Omklädningsrum kommunförrådet 
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Siv Larsson, personalchef: 
 
Information om arbetsmiljö, systematiskt arbetsmiljöarbete, sjukfrånvaro Jan-
Aug 2023, händelser tillbud och olycksfall 20230101–20231006 i kommunens 
verksamheter samt friskfaktorer 
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Ks § 130 Dnr 2019–000072  

Framtidens särskilda boende, Se även 2018–186 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

- Godkänna informationen samt underlag till ramprogram   

- Lämna utkast till ramprogram för remiss till kommunens tillgänglighets- 
och pensionärsråd, KTPR, att inkomma med eventuella synpunkter på 
ramprogrammet till sociala omsorgsutskottets sammanträde den 14 december 
2023. 

Sammanfattning av ärendet 

Föreligger utkast till ramprogram för delgivning. 

 

Förslag till beslut 

 

- Godkänna informationen, ramprogram samt underlag till 
ramprogram,  

- Lämna utkast till ramprogram för remiss till kommunens 
tillgänglighets- och pensionärsråd, KTPR, att inkomma med eventuella 
synpunkter på ramprogrammet till sociala omsorgsutskottets 
sammanträde den 14 december 2023. 

 

Ledamot Gunilla Suikki (v) har lämnat in följande synpunkter från 
Vänsterpartiet: 

 

” Under rubriken ”utemiljö” tar man upp om balkonger, vilket såklart 
får anses vara något positivt men dock behöver man ha låsbara dörrar, 
helst såna som går automatiskt i lås när man stänger dem. Detta pga 
att det finns en stor och uppenbar risk att någon boende klättrar över 
balkongräcket och det kan få fatala följder. Och i och med att det 
endast kommer att finnas 2 personal per 10 boende per avdelning så 
kommer personalen inte att kunna ha full uppsikt över alla boende. 
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Under rubriken ”Avdelningskök” menar man att det är önskvärt om 
överblickbarheten över avdelningen sker genom en halvvägg (bardisk). 
Har man beaktat fallrisken då man överväger detta? Eftersom det stora 
flertalet på ett särskilt boende är dementa och en halvvägg/bardisk 
kommer att innebära att de klättrar över den med stor fallrisk som 
påföljd. 
Man anser också att en halv frys och en halv kyl räcker per 
avdelningskök – vilket vi vill understryka att det får anses i minsta 
laget. En hel kyl och hel frys behövs, att ha mjölk, smör, pålägg, fil, 
grädde och andra kylvaror som ska räcka till 10 personer i en eller 2 
dagar, ryms definitivt inte i en halv kyl. 
 
Under rubriken ”boenderum” tas det upp om yttre solavskärmning och 
att det är ett beslut som måste fattas. Vilket vi vill understryka vikten i 
att det verkligen är ett viktigt beslut och att man måste fatta det 
snarast eftersom rummen blir väldigt varma om man ej har sådana. 
 
Sist men inte minst – det finns fortfarande inte ett enda ord om något 
kylrum för de döda, ej heller något bisättningsrum. Detta är av stor 
vikt eftersom vi jobbar med människor i livets slut. Kylrum och 
bisättningsrum kommer att behöva användas frekvent. Vi kan inte 
förlita oss på att hälsocentralen kommer att finnas kvar i den 
utsträckning den finns idag och att vi därmed har tillgång till deras 
kylrum och bisättningsrum. Vi yrkar därför på att även det bör finnas 
med i planeringen inför framtidens särskilda boende.” 
 

Beslutsunderlag 

Utkast ramprogram 
Underlag till ramprogram – arbetsmaterial 
Yttrande Vänsterpartiet Överkalix 



 

Kommunstyrelsen 

Sammanträdesprotokoll 
Sida 

8(34) 

Sammanträdesdatum 

2023-10-09 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

Signerat: VISMA_SIGN_01_ATTRIBUTE_SAML_TransactionId 

 

Ks § 131 Dnr 2023–000013  

Redovisning av motioner under beredning 

Beslut 

Kommunstyrelsens föreslår kommunfullmäktige besluta 

 

Godkänna redovisning av motioner under beredning 

Sammanfattning av ärendet 

Föreligger redovisning av motioner under beredning 

Beslutsunderlag 

Motion Gör vårdyrken mer attraktiva 

Allmänna utskottets protokoll 2023-09-25 § 
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Ks § 132 Dnr 2023–000628  

Förslag ny utvecklingsenhet  

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Hänskjuta ärendet till kommunstyrelsens sammanträde 20 november 
2023 

Sammanfattning av ärendet 

Många kommuner har idag organiserat om sina framåtriktade krafter 
och fått goda resultat, kortare beslutsvägar och tydligare 
samverkansformer mellan olika enheter genom att samla ihop t ex 
samhällsplanering, näringslivsutveckling, kultur och fritidskontor 
under samma tak. Lösningarna ser olika ut men grundtanken är 
densamma. Strävan att skapa en attraktiv kommun där medborgare 
och företag trivs och utvecklas och där inflyttning möjliggörs. 
Kommunledningskontorets förslag är att anställa en Utvecklingschef 
som får ansvaret för enheten. I enheten ingår samhällsplanerare, 
kultur- och fritidssamordnare, nuvarande näringslivskontoret, 
kommunikatör, ung förändringsledare och folkhälsostrateg till att 
börja med. Tanken är att så långt möjligt bygga en organisation som 
kan möta framtidens krav.  

• Fokus på enheten från början blir att vara ledande i 
framtagandet av en översiktsplan 

• Fortsätta utveckla vårt företags- och föreningsklimat 

• Strukturera och samordna våra kommunikationsinsatser 

• Ansvara för våra stora event 

• Jobba för en tydligare miljöprofil i vårt arbete  

• Hitta sätt att föra in våra ungas röster i förvaltning och i 
det politiska rummet 

Konsekvenser avseende ekonomi, jämställdhet, miljö samt 
barnperspektivet 

Ekonomiska konsekvenser, utökningen av kostnad är en 
utvecklingschefslön. Övriga kompetenser flyttar inom huset och till 
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viss del fördelas delar av uppdragen ut på andra funktioner men utan 
ökade kostnader. Ung förändringsledare kommer att ingå i enheten om 
vi får den projektfinansierad annars faller den rollen bort. Delvis 
kommer näringslivspengarna från staten att finansiera den utökade 
kostnaden och vi söker även projektpengar för delar av uppdraget. 
Under 2024 kommer effektiviseringar av kommunledningskontoret att 
göras som kommer att underlätta att nå en budget i balans.  

 

Utvecklingsenheten kommer att få delar av miljöarbetet på sitt bord 
och få ett tydligt uppdrag att öka vårt miljöengagemang.  

Barnperspektivet kommer att tillgodoses om vi får projektmedel till en 
ung förändringsledare från Ingvar Kamprads stiftelse Youth up North 
där vi vill öka lyhördheten och medbestämmandet från våra unga.  

Inga kända jämställdhetskonsekvenser 

 

Förslag till beslut 

Kommunledningsförvaltningen föreslår kommunstyrelsen att besluta 
om en utvecklingsenhet där alla krafter som arbetar med kommunens 
attraktivitet samlas  

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse förslag på ny utvecklingsenhet 
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Ks § 133 Dnr 2023–000627  

Delårsrapport 2023 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

 

Att Delårsrapport 2023 godkänns 

Sammanfattning av ärendet 

Förvaltningen har sammanställt ett delårsbokslut per 2023-08-31 samt 
prognos för hela året. Prognoserna visar på ett mindre underskott för 
kommunen på 0,1 mkr. Orsaker till underskottet är framför allt sociala 
omsorgsutskottet som har stora avvikelser främst beroende på de stora 
problemen med rekrytering av personal. Flera verksamheter inom 
främst äldreomsorgen har anlitat bemanningsföretag med höga 
kostnader till följd. Inom kommunledning befaras ett projekt gå med 
underskott men totalt sett går verksamheten med plus mot 
budgetramen. Skatter och bidrag visar på ett betydande överskott i och 
med att lågkonjunkturen ännu inte slagit på sysselsättningen. 
Räntenettot blir positivt. Räntekostnaderna har stigit stort under de 
senaste åren men även ränteintäkterna på tillgodohavanden på bank 
ger betydande överskott. Investeringar följer i stort sett plan. 

 

Förslag till beslut 

 

Att delårsrapporten godkänns samt att underskottet på 0,1 mkr täcks 
av resultatutjämningsreserven. 

Beslutsunderlag 

Delårsbokslut 2023.01.01-2023.08.31 (Överkalix) 
Delårsbokslut 2023.01.01-2023.08.31 (Kommunledning) 
Delårsbokslut 2023.01.01-2023.08.31 (Tekniska) 
Delårsbokslut 2023.01.01-2023.08.31 (Barn och utb) 
Delårsbokslut 2023.01.01-2023.08.31 (Social omsorg) 
Delårsbokslut 2023.01.01-2023.08.31 (Bygg och miljö) 
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Ks § 134 Dnr 2023–000526  

Skattesats år 2024 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

 

Skattesatsen för år 2024 ska vara 22:80 kr 

Sammanfattning av ärendet 

Skattesatsen för år 2023 är 22:80kr 

Beslutsunderlag 

Allmänna utskottets protokoll 2023-09-25 § 54 
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Ks § 135 Dnr 2023–000482  

Sammanträdestider för kommunfullmäktige, 
kommunstyrelsen samt utskotten år 2024  

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Föreslå kommunfullmäktige besluta att anta sammanträdestider för 
kommunstyrelsen, allmänna utskottet, barn- och utbildningsutskottet, 
sociala omsorgsutskottet samt kommunfullmäktige för år 2024 enligt 
sammanträdeshjul 2024 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktige 2018-06-25 beslutade att anta ny politisk 
organisation, med inriktning att träda ikraft efter val till 
kommunfullmäktige 2018-09-09. Detta i syfte att bestå av en 
utskottsmodell dvs, kommunstyrelse med tillhörande tre utskott, 
allmänna utskottet, barn- och utbildningsutskottet samt sociala 
omsorgsutskottet.  

 

I föreliggande förslag finns angivet förslag till sammanträdestider för 
kommunstyrelsen, allmänna utskottet, barn- och utbildningsutskottet, 
sociala omsorgsutskottet samt kommunfullmäktige för år 2024. Det 
finns även förslag till sammanträdestider för KTPR kommunala 
tillgänglighets- samt pensionärsrådet (Detta sammanträdesförslag 
beslutas av KTPR själva). 

 

Förslag till kommunfullmäktige att besluta 

Anta förslag till sammanträdestider för kommunstyrelsen, allmänna 
utskottet, barn- och utbildningsutskottet, sociala omsorgsutskottet 
samt kommunfullmäktige för år 2024 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 
Sammanträdeshjul 2024 
Allmänna utskottets protokoll 2023-09-25 § 64 
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Ks § 136 Dnr 2023–000543  

Projektplan för framtagande av översiktsplan - 
Överkalix 2040 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

Uppdra till Kommunledningskontoret att ta fram en projektplan för 
framtagande av ny översiktsplan.  

 

Projektplanen ska godkännas av kommunfullmäktige. 

Sammanfattning av ärendet 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen ger Kommunledningskontoret i uppdrag att ta fram 
en projektplan för framtagande av ny översiktsplan. 

Projektplanen ska godkännas av kommunfullmäktige. 

 

Bakgrund  

Alla kommuner ska enligt 3 kap plan och bygglagen (2010:900) ha en 
aktuell översiktsplan som ska omfatta hela kommunen. 
Översiktsplanen ska visa inriktningen för den långsiktiga utvecklingen 
av den fysiska miljön, hur mark- och vattenområden och den byggda 
miljön ska användas, utvecklas och bevaras. Överkalix kommuns 
gällande översiktsplan antogs i kommunfullmäktige 2008. Arbetet ska 
bedrivas enligt den lagstadgade process som innebär en dialog med 
medborgare, intressenter och myndigheter genom samråd och 
granskning. 

 

Mål med projektplanen 

Ta fram en ny översiktsplan för Överkalix kommun som är väl 
förankrad politiskt och ett resultat av en bred dialog med medborgare, 
företag och föreningar. En plan som har tydliga mål, riktlinjer och 
åtgärder avseende mark- och vattenanvändning, bebyggelseutveckling, 
riksintressen och allmänna intressen i övrigt, som bidrar till en 



 

Kommunstyrelsen 

Sammanträdesprotokoll 
Sida 

15(34) 

Sammanträdesdatum 

2023-10-09 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

Signerat: VISMA_SIGN_01_ATTRIBUTE_SAML_TransactionId 

 

långsiktigt hållbar utveckling i kommunen. Målet är också att ta fram 
en process för förnyelse av översiktsplan kontinuerligt. 
Översiktsplanen ska också möjliggöra expansion både vad gäller 
privata boenden och industrimark för nyetableringar. 

 

Konsekvenser avseende ekonomi, jämställdhet, miljö samt 
barnperspektivet 

En ny översiktsplan bidrar positivt på alla områden: ekonomi, 
jämställdhet, miljö samt barnperspektivet. 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse-projektplan för översiktsplan 
Kommunikationsplan till översiktsplanen 
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Ks § 137 Dnr 2023–000602  

Avsägelse av förtroendeuppdrag 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Godkänna Bo Häggroths (s) begäran om uppsägning av samtliga 
förtroendeuppdrag 

 

Förslag på ny ersättare i vattenrådet samt kontaktpolitiker för 
vattenfrågor utses till kommunstyrelsens sammanträde 20 november 

 

Sammanfattning av ärendet 

Ledamot Bo Häggroth (s) har avsagt sig samtliga förtroendeuppdrag 

Beslutsunderlag 

Avsägelse av förtroendeuppdrag 
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Ks § 138 Dnr 2023–000614  

Sammanställning av enkätsvar - Företagens planerade 
investeringar i Överkalix 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Godkänna rapporten 

Sammanfattning av ärendet 

Vårt samhälle genomgår just nu en grön omställning till klimatsmarta 
och hållbara lösningar. Det innebär att vi är på väg att förändra vårt 
sätt att använda och påverka jordens resurser. Under de kommande 
decennierna kommer vi att förändra hur vi bor, lever, arbetar – hur vi 
tar oss till jobbet eller skolan och vad vi äter till middag. I Norrbotten 
(och Västerbotten) investeras just nu mångmiljardbelopp för en 
fossilfri framtid. Det innebär också att omställningen ger det lokala 
näringslivet i Överkalix stora möjligheter att växa och utvecklas. Mot 
den bakgrunden har Överkalix kommuns Näringslivskontor genomfört 
en enkät bland Överkalixföretagen som visar deras planerade 
investerings- och rekryteringsplaner de närmaste 5 åren, 2023–2028. 

 

Konsekvenser avseende ekonomi, jämställdhet, miljö samt 
barnperspektivet 

I fall företagens investerings- och rekryteringsplaner kan förverkligas 
innebär det tillväxt, skatteintäkter, nya invånare, förbättrad miljö och 
att barnen kan erbjudas ännu bättre uppväxtvillkor. 

 

Bilagor: 

* Samanställning av planerade investeringar och rekryteringar, 
”Samanstallning_Invest_Ovkx_2023_2028” 

* Detaljerad information om planerade investeringar, 
”Detaljerad_Invest_Ovkx_2023_2028” 
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Beslutsunderlag 

Enkätsvaren visar följande: 

* 25 företag planerar att investera mer än 69 miljoner kr de närmaste 5 
åren, varav 8 företag p.g.a. den gröna omställningen. 

* 22 företag planerar att anställa ca 70 personer de närmaste 5 åren. 

Näringslivskontoret för en dialog med Tillväxtverket Luleå, Region 
Norr-botten, Almi Nord och Sparbanken Nord om hur vi tillsammans 
kan främja företagens investeringsplaner och därigenom möjliggöra 
tillväxt i företagen och fler nya jobb. Samtidigt för Näringslivskontoret 
en dialog med Tillväxt-verket centralt om förutsättningarna för företag 
i glesbygd att kunna söka 

och få investeringsstöd. Idag upplever många företag att regelverket är 
alltför stelbent och därigenom motverkar viktiga investeringar. 
Tillväxtverket har uppmärksammat problemet och för nu en dialog 
med Näringslivs-departementet om möjliga förändringar. 
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Ks § 139 Dnr 2023–000597  

Angående hantering av medborgarinitiativ 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

 

För att förbättra kontrollen av vilka medborgarinitiativ som inkommit 
samt upptagits till beredning samt delgetts berörd 
medborgarinitiativställare föreslås följande kompletterande regler för 
handläggning av medborgarinitiativ 

 

Samtliga medborgarinitiativ skall upptas till beredning av allmänna 
utskottet 

 

En handläggare tilldelas av allmänna utskottet med ett uppdrag från 
utskottet för utredning av medborgarinitiativet 

 

Handläggaren åläggs att meddela ”medborgarinitiativställaren” om att 
ärendet håller på att utredas av handläggaren  

 

Allmänna utskottet beslutar också om när svar på medborgarinitiativet 
senast skall återkopplas till kommunstyrelsen. 

 

Svaren på medborgarinitiativen skall beslutas av kommunstyrelsen 

 

Beslut från kommunstyrelsen skall delges direkt efter justering till 
medborgarinitiativställaren av kommunsekreterare eller dennes 
ersättare. 

 

Medborgarinitiativen delges till kommunfullmäktige 2 gånger per år i 
april och december. 
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Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktige 201902 beslutade följande: 
 
-Att möjligheten att lämna medborgarförslag som det i dag hanteras 
ändras till möjlighet att lämna medborgarinitiativ  
-Upphäva kommunfullmäktige 20070924 § 47 § 47 beslut 
-Att uppdra till kommunkansliet att genom information på hemsida 
samt i reklamguiden informera medborgarna i Överkalix kommun och 
kommunens verksamheter om möjligheten för medborgarna att lämna 
in medborgarinitiativ 
-Att möjligheten att lämna in medborgarinitiativ införs från och med 1 
juni 2019. 
 
I utredningen gjordes den bedömningen att en avstämning bör göras 
vid halvårsskiftet 2020 för att se över antalet inkomna 
medborgarinitiativ, var initiativen tagit vägen. Anledningen till att 
möjligheten att ändra från medborgarförslag som Kommunfullmäktige 
beslutade 20070924 § 47 till medborgarinitiativ var att:  
Många medborgarförslag hamnade i långbänk i flera år utan att något 
svar kunna lämnats. Detta då de i princip ska beslutas av styrelsen eller 
nämnd innan dem är besvarade processen från att ett förslag väcks av 
en medborgare till dess att beslut fattats, och har i flera fall idag dragit 
ut på handläggningstiden”. 
 
Rutin för medborgarinitiativ är när möjligheten att lämna in 
medborgarinitiativ startade enligt följande: 
När en medborgare lämnar in ett skriftligt medborgarinitiativ 
inkommer detta till kommunen. Kommunkansliet/Frontkontoret 
ansvarar för inkomna medborgarinitiativ samt ser till att det 
vidarebefordras till rätt person. Blanketter för medborgarinitiativ med 
vägledning om hur de skall fyllas i kommer finnas tillgängligt i 
kommunhusets entré samt på kommunens hemsida för utskrift. Varje 
blankett som lämnas in bör innehålla ett medborgarinitiativ per 
blankett. Medborgarinitiativet registreras i diariet i kommunens 
ärendehanteringssystem ciceron. Detta i syfte att kunna följa den 
vidare handläggningen av medborgarinitiativet. Den funktion som 
ansvarar för de inkomna medborgarinitiativen/frontkontoret avgör 
vart ärendet skall skickas vidare och om det faller inom den allmänna 
kompetensen. Initiativet skickas vidare till den verksamhet som 
initiativet berör. En bekräftelse skickas till medborgaren som lämnat 
medborgarinitiativet att kommunen mottaget initiativet samt 
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information om vilken förvaltning som ansvarar för handläggningen. 
Initiativet handläggs därefter i sedvanlig ordning av en handläggare 
innan det förs upp till nämnd/styrelsen/fullmäktige med förslag till 
beslut. 
 
 
Kommunfullmäktige 20220425 § 19 beslutade 
 
 
Att samtliga medborgarinitiativ skall beslutas politiskt 
 
Förslaget till beslut i underlaget var också att samtliga 
medborgarinitiativ skall upptas till beredning i allmänna utskottet, där 
medborgatinitiativet därefter skall följa gängse handläggning.  
 
---  
Till dags datum 20230911 är 8 medborgarinitiativ under utredning och 
57 medborgarinitiativ avslutade. Vilket är från det datumet som 
möjlighet att lämna medborgarinitiativ genomfördes. 
 
För att förbättra kontrollen av vilka medborgarinitiativ som inkommit 
samt upptagits till beredning samt delgetts berörd 
medborgarinitiativställare föreslås följande kompletterande 
regler/förtydligande för handläggning av medborgarinitiativ: 
 
1. Samtliga medborgarinitiativ skall upptas till beredning av allmänna 
utskottet 
2.En handläggare tilldelas av allmänna utskottet med ett uppdrag från 
utskottet för utredning av medborgarinitiativet 
3.Handläggaren åläggs att meddela ”medborgarinitiativställaren” om 
att ärendet håller på att utredas av handläggaren  
4.Allmänna utskottet beslutar också om när svar på 
medborgarinitiativet senast skall återkopplas till kommunstyrelsen. 
5. Svaren på medborgarinitiativen skall beslutas av kommunstyrelsen 
6.Beslut från kommunstyrelsen skall delges direkt efter justering till 
medborgarinitiativställaren av kommunsekreterare. 
7. Medborgarinitiativen delges till kommunfullmäktige 2 gånger per år 
april och november. 
 
Förslag till kommunfullmäktige   
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För att förbättra kontrollen av vilka medborgarinitiativ som inkommit 
samt upptagits till beredning samt delgetts berörd 
medborgarinitiativställare föreslås följande kompletterande regler för 
handläggning av medborgarinitiativ 
 
 
1.Samtliga medborgarinitiativ skall upptas till beredning av allmänna 
utskottet 
2.En handläggare tilldelas av allmänna utskottet med ett uppdrag från 
utskottet för utredning av medborgarinitiativet 
3.Handläggaren åläggs att meddela ”medborgarinitiativställaren” om 
att ärendet håller på att utredas av handläggaren  
4. Allmänna utskottet beslutar också om när svar på 
medborgarinitiativet senast skall återkopplas till kommunstyrelsen. 
5. Svaren på medborgarinitiativen skall beslutas av kommunstyrelsen 
6.Beslut från kommunstyrelsen skall delges direkt efter justering till 
medborgarinitiativställaren av kommunsekreterare. 
7.Medborgarinitiativen delges till kommunfullmäktige 2 gånger per år 
april och november. 
 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse Angående hantering av medborgarinitiativ 
Allmänna utskottets protokoll 20230925 § 55 
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Ks § 140 Dnr 2023–000559  

Motion Medborgarförslag - E-förslag 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

 

Att avslå motionen 

 

Ledamot Marianne Sandström (sd) reserverar sig mot beslutet 

Sammanfattning av ärendet 

Ledamöterna Marianne Sandström (sd), Roland andersson (sd) och 
Ethel Landström (sd) har lämnat in en motion medborgarförslag -E 
förslag: 

 

Kommunledningskontoret som berett ärendet förutsätter här att SD 
menar Medborgarinitiativ som ersatt Medborgarförslag sedan tidigare. 
Medborgarinitiativ finns upptaget på dagordningen för ett 
förtydligande av förfaringssätt och framför allt svarsansvar till 
initiativtagaren. Kommunledningskontoret anser att det är ett fullgott 
förfarande med de förtydligandena och tror snarare att intresset för att 
lägga förslag minskar om det ska populariseras genom föregående 
röstning innan politik och förvaltning bereder initiativen. Nu finns 
ingen egentlig backlog som existerade tidigare vad gäller 
medborgarinitiativ och dom hanteras i god tid efter att de inkommit 

 

Konsekvenser avseende ekonomi, jämställdhet, miljö samt 
barnperspektivet 

Inga kända konsekvenser avseende ekonomi, jämställdhet, miljö eller 
barnperspektiv 

 

Förslag till beslut 

Kommunledningskontoret föreslår kommunstyrelsen att föreslå 
Kommunfullmäktige att avslå motionen 
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Ledamot Marianne Sandström (sd) yrkar bifall till motionen 

 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontoret som berett ärendet förutsätter här att SD menar 
Medborgarinitiativ som ersatt Medborgarförslag sedan tidigare. 
Medborgarinitiativ finns upptaget på dagordningen för ett förtydligande av 
förfaringssätt och framför allt svarsansvar till initiativtagaren. 
Kommunledningskontoret anser att det är ett fullgott förfarande med de 
förtydligandena och tror snarare att intresset för att lägga förslag minskar om 
det ska populariseras genom föregående röstning innan politik och 
förvaltning bereder initiativen. Nu finns ingen egentlig backlog som 
existerade tidigare vad gäller medborgarinitiativ och dom hanteras i god tid 
efter att de inkommit 

Allmänna utskottets prptokoll 2023-09-25 § 56 
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Ks § 141 Dnr 2020–000712  

Motion, mellanlagring av trädgårdsavfall på Bladviken. 

Beslut 

Kommunstyrelsens föreslår kommunfullmäktige besluta 

 

Avslå motionen 

Sammanfattning av ärendet 

Tekniska avdelningen har fått i uppdrag att utreda en motion gällande 
mellanlagring av trädgårdsavfall på Bladviken. 

Etablering av ändamålsenlig mellanlagringsplats för trädgårdsavfall 
medför en betydande kostnad, därutöver tillkommer kostnader för 
hanteringen. 

Eftersom kommunala verksamheter har att förhålla sig till 
”likabehandlingsprincipen” torde det medföra ett flertal etableringar av 
dylika anläggningar inom Överkalix kommun, därutöver tillkommer 
ytterligare behov av resurser för hanteringen. Renhållning är en 
taxafinansierad verksamhet, därav skulle avgiften för renhållning 
påverkas negativt. 

 Förslag till beslut 

 

Tekniska avdelningen föreslår Allmänna utskottet förorda beslut om 
avslag på rubricerad motion.    

 

Allmänna utskottets förslag 

 

Avslå motionen 

 

Ledamot Bengt-Erik Rolfs (s) yrkar bifalla till beredningens förslag 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse motion mellanlagring av trädgårdsavfall Bladviken 
Allmänna utskottets protokoll 2023-09-25 § 57 



 

Kommunstyrelsen 

Sammanträdesprotokoll 
Sida 

26(34) 

Sammanträdesdatum 

2023-10-09 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

Signerat: VISMA_SIGN_01_ATTRIBUTE_SAML_TransactionId 

 

Ks § 142 Dnr 2022–000885  

Medborgarinitiativ angående föreningar och aktiviteter i 
kommunen 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Anse medborgarinitiativet besvarat 

Sammanfattning av ärendet 

Initiativtagaren påtalar vikten av att föreningarna i kommunen hålls 
informerade, dels via möten/forum dit alla föreningar inbjuds att delta, 
dels via brev. 
Näringslivskontoret startade 2020 Byaråd dit alla byaföreningar/deras 
medlemmar inbjöds att delta. År 2022 ombildades Byarådet till 
Föreningsråd vilket innebar att alla föreningar/medlemmar i 
kommunen inbjöds att delta på rådets möten. Föreningsrådet är idag 
ett samlingsforum för alla föreningar i Överkalix, som till exempel 
intresseföreningar, byaföreningar, folketshus-föreningar eller andra 
föreningar som verkar i Överkalix kommun. Alla föreningars 
medlemmar kan delta på mötena. Föreningsrådet syfte är att stärka 
utvecklingen av föreningslivet, byautveckling och att främja sam-
verkan. På Föreningsrådets möten kan kommunen och föreningarnas 
medlemmar ta upp frågor som handlar om till exempel aktiviteter och 
evenemang, projektstöd, aktuella frågor, kommunal eller annan 
service, lokal- och/eller föreningsutveckling med mera. Ibland 
anordnas även föreläsningar inom områden som kan varar av intresse 
för föreningarna. Föreningsrådet genomförs som ett öppet dialogmöte 
där alla mötesdeltagare kan komma till tals. Mötena annonseras i 
Reklamguiden, på kommunens hemsida och via e-post till de 
föreningar/föreningsmedlemmar som uppgett e-postadress till 
kommunen.  
 
Konsekvenser avseende ekonomi, jämställdhet, miljö samt 
barnperspektivet 
Föreningsrådet främjar ett gott föreningsklimat, samverkan, riktar sig 
till både kvinnor och män och ger alla möjlighet att delta och komma 
till tals på mötena. 
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Förslag till beslut 
 
Anse medborgarinitiativet besvarat 

Beslutsunderlag 

Medborgarinitiativ Angående föreningar och aktiviteter i kommunen 
Tjänsteskrivelse Medborgarinitiativ angående föreningar och aktiviteter i 
kommunen 
Allmänna utskottets protokoll 2023-09-25 § 59 
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Ks § 143 Dnr 2023-000593  

Medborgarförslag - Servera köttbullar och makaroner 
varje dag i skolan 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

Hänskjuta ärendet till nästkommande kommunstyrelse sammanträde 
20 november 2023 

Sammanfattning av ärendet 

Medborgarinitiativ - Servera köttbullar och makaroner varje dag i 
skolan 

Beslutsunderlag 

Medborgarinitiativ Servera köttbullar och makaroner varje dag i skolan 
Allmänna utskottets protokoll 2023-09-25 § 60 
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Ks § 144 Dnr 2023-000584  

Skrivelse - Inför babypaket för nyfödda / adopterade 
kommunmedborgare 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Att Babypaketet till ett värde av 5 000 kronor införes och ges till samtliga 
födda barn som vid födseln är folkbokförda i Överkalix kommun. Även 
adopterade barn är berättigade att få ett Babypaket.  

 

Uppdra till Jan johansson Kommundirektören att besluta om innehåll och 
regelverk kring babypaketet samt återrapportera det till kommunstyrelsens 
sammanträde den 20 november 2023 

 

Sammanfattning av ärendet 

Niclas Hökfors (s) kommunstyrelsens ordförande har lämnat in en 
skrivelse: 
 
Bakgrund och ärendebeskrivning 
 I Överkalix kommun strävar vi efter att ökabefolkningen både genom 
inflyttning och ökande födelsetal. Ett led i att vara en attraktiv 
kommun är att stimulera människor till att starta och utöka sin familj i 
Överkalix 
Konsekvenser avseende ekonomi, jämställdhet, miljö samt 
barnperspektivet 
Ekonomi  
Relativt marginella konsekvenser har kunnat identifieras, med 
nuvarande födelsetal skulle kostnaden uppgå till ca 100 000 kr per år 
med föreslaget värde.  
Jämställdhets-, miljö och barnperspektiv  
Inga specifika konsekvenser avseende jämställdhetsperspektivet, 
miljöperspektivet har identifierats. I barnperspektivet skulle åtgärden 
ge samtliga barn som föds bättre och mer likvärdiga förutsättningar 
genom babypaketet 
 
Förslag till beslut  
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Undertecknad föreslår att kommunstyrelsen fattar beslut att 
Babypaketet till ett värde av 5 000 kronor införes och ges till samtliga 
födda barn som vid födseln är folkbokförda i Överkalix kommun. Även 
adopterade barn är berättigade att få ett Babypaket. 
Kommundirektören ges i uppdrag att besluta om innehåll i 
babypaketet och återrapportera på nästa kommunstyrelsemöte. 
 
Allmänna utskottet besluter  
 
Att Babypaketet till ett värde av 5 000 kronor införes och ges till 
samtliga födda barn som vid födseln är folkbokförda i Överkalix 
kommun. Även adopterade barn är berättigade att få ett Babypaket.  
 
Uppdra till Jan johansson Kommundirektören att besluta om innehåll i 
babypaketet samt återrapportera på kommunstyrelsens sammanträde 
den 9 oktober 2023 
 
 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 

I Överkalix kommun strävar vi efter att ökabefolkningen både genom 
inflyttning och ökande födelsetal. Ett led i att vara en attraktiv kommun är att 
stimulera människor till att starta och utöka sin familj i Överkalix 

Allmänna utskottets protokoll 2023-09-25 § 62 
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Ks § 145 Dnr 2022-000049  

Förfrågan om Överkalix kommun kan överta 
vattenledning till Furunäs 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Med hänvisning till nedan beskrivet beslutsunderlag föreslår tekniska 
avdelningen till kommunstyrelsen att fatta beslut om att inte överta 
rubricerat ledningsnät till Furunäs. 

 

Ledamot Marianne Sandström (sd) avstår från att delta i beslut 

Sammanfattning av ärendet 

Fastighetsägare i Furunäs har inkommit med skrivelse till Överkalix kommun 
med begäran att kommunen ska överta deras ledningsnät för vatten. 

Bakgrunden är följande: 

I början av 1970-talet ställde fastighetsägarna ett önskemål till kommunen 
angående framdragning av kommunalt vatten. Överkalix kommun nekade till 
detta men ställde sig positiv till att fastighetsägarna på egen hand fick 
anlägga ett internt nät mellan fastigheterna och sedan ansluta detta till 
kommunens huvudledning. Anläggningen utfördes 1975 på egen bekostnad 
och har i dagsläget 8 fastigheter sammankopplade till det interna 
ledningsnätet. Fastighetsägarna har presenterat skiss på ledningsdragningen 
samt intygat att samtliga fastigheter har avstängningsventil. 

 

Förslag till beslut 

 

Med hänvisning till nedan beskrivet beslutsunderlag föreslår tekniska 
avdelningen till kommunstyrelsen att fatta beslut om att inte överta 
rubricerat ledningsnät. 

 

Ledamot Marianne Sandström (sd) anför i ett särskilt yttrande: 

” Särskilt yttrande p. 17 Kommunstyrelsen ”Förfrågan om Överkalix kommun 
kan överta vattenledning till Furunäs 
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Sverigedemokraterna avstår från att delta i beslut. Sverigedemokraterna anser 
inte att det är utrett huruvida kommunen har ett ansvar för att överta 
vattenledningen då faktorer som huruvida fastigheterna utgör en del av ”ett 
större sammanhang”, var närmaste verksamhetsområde finns och om det 
finns miljöfaktorer som kan göra att kommunen bör ta över vattenledningen. 
Endast det förhållande att det föreligger en privat lösning skall inte vara 
tillräckligt för att neka övertagande. Utdrag från Svenskt vattens webbsida, 
https://www.svensktvatten.se/va-chefensverktygslada/juridik/oversikt-
regelverk/vattentjanster-regler-fragor-och-praxis/kommunensskyldighet-att-
ordna-vattentjanster/ (2023-10-19); I princip består kommunens arbete i att 
utreda om en fastighet eller grupp av fastigheter utgör ett större 
sammanhang. Grundprincipen, vilken bl.a. är omnämnd i propositionen till 
vattentjänstlagen, är att 20-30 närliggande fastigheter utgör ett större 
sammanhang. Det kan dock vara färre beroende på hur nära fastigheten eller 
gruppen av fastigheter ligger ett annat större sammanhang. Är det tillräckligt 
nära kan de anses ingå i samma större sammanhang. När det gäller att inrätta 
verksamhetsområde för miljöns skull kan så få fastigheter som 10 fastigheter, 
enligt praxis, utgöra ett eget större sammanhang där närheten till andra 
fastigheter inte spelar någon roll.” 

Beslutsunderlag 

Enligt ”lagen om vattentjänster” är en kommun skyldig att tillhandahålla 
kommunalt vatten till en sammanhållen bebyggelse med ca 20 - 25 fastigheter 
eller fler. I detta fall rör det sig om 8 fastigheter, således har Överkalix 
kommun ingen skyldighet enligt lagen att tillhandahålla kommunalt vatten. 
De aktuella fastigheterna ligger även utanför kommunens 
verksamhetsområde avseende VA. 

 

Inom Överkalix kommun finns ett flertal områden med liknande 
förutsättningar, vilket innebär att ett övertagande av den aktuella 
anläggningen troligen innebär en skyldighet för kommunen att överta övriga 
områden i de fall liknande önskemål uppstår. 

Under 2023 har det utfärdats krav på att samtliga kommuner skall upprätta 
en plan för vattentjänster enligt ”lagen om kommunala vattentjänster”. 
Planen ska bl.a. innefatta att inventera områden med sammanhållen 
bebyggelse som ligger utanför Överkalix kommuns verksamhetsområde samt 
ev. miljöpåverkan för dessa områden. 

Upprättande av planen pågår för närvarande inom tekniska avdelningen, 
vilken även sökt och erhållit bidrag från länsstyrelsen med 100 tkr. 

-- 

Allmänna utskottets protokoll 20230925 § 63 
Sverigedemokraterna särskilt yttrande 
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Ks § 146 Dnr 2023-000573  

Ansökan om bidrag för verksamhetsåret 2024 - 
Kvinnojouren Athena 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Att bevilja kvinnojouren Athena 100 000 kr i bidrag för verksamhetsåret 2024 

Sammanfattning av ärendet 

Kvinnojouren Athena har lämnat in en ansökan om bidrag för 
verksamhetsåret 2024 
 
Kvinnojouren Athena har ansökt om bidrag på 200 000 kr till sin 
verksamhet 2024 vilket är en utökning från tidigare års bidrag om 50 
000 kr. Kommunledningskontoret ser inte att det finns möjlighet i 
dagens ekonomiska läge att bevilja det ansökta beloppet utan föreslår 
en utökning med 50 000 kr till 100 000kr.  
 
Konsekvenser avseende ekonomi, jämställdhet, miljö samt 
barnperspektivet 
Det ekonomiska läget tillåter inte en mer än fördubbling av bidraget 
till Kvinnojouren. Kommunledningsförvaltningen ser ändå det viktiga 
arbete som Kvinnojouren gör och föreslår därför en försiktigare 
höjning av bidraget.  
Jämställdhet är en av kommunen prioriterad fråga och därför föreslår 
vi utökningen till 100 000.  
Inga kända konsekvenser m a p miljö 
Likväl som jämställdhet så är också barnperspektivet viktigt och därför 
föreslår vi höjningen till 100 000 
 
Förslag till beslut 
Kommunledningskontorets förslag till beslut är att bevilja 
Kvinnojouren Athena 100 000 kr i bidrag 
 
 
Ledamot Gunilla Suikki (v) yrkar bifall till beredningens förslag 
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Beslutsunderlag 

Ansökan om bidrag Kvinnojouren Athena 
Allmänna utskottets protokoll 20230925 § 61 
 


